

AEW

Corporate Lawyer

Job Description

Location: Paris

AEW is one of the world's largest real estate asset managers, with €63.5bn of assets under management as at 30 September 2018. AEW has over 680 employees, with its main offices located in Boston, London, Paris and Hong Kong and offers a wide range of real estate investment products including comingled funds, separate accounts and securities mandates across the full spectrum of investment strategies. AEW represents the real estate asset management platform of Natixis Investment Managers, one of the largest asset managers in the world.

With almost €30bn in real estate AUM in Europe, AEW is one of the largest platforms in the region. AEW has over 300 employees in Europe, with an established platform of investment professionals and asset managers based in 11 locations across Europe, providing vital local information in the way investments are sourced and evaluated.

Working in collaboration with the Corporate Regulation Manager (France), the Legal team and Fund Management teams, AEW is searching for a Corporate Lawyer who will deal predominantly in France (and across Europe as required).

Primary responsibilities

As a Corporate Lawyer working within the French jurisdiction (plus additional ad-hoc support across Europe), the individual will have the following responsibilities:

- Responsible for the legal aspects of a portfolio of regulated funds (including OPCi; SCPI; and FIA if needed):
 - AMF agreements
 - Legal Communications (including Advisory Boards and General Meetings; refinancing processes; share transfers; reporting)
 - Liquidation process
- Assisting in the structuring of new regulated funds alongside third party advisors (capital investment; shareholders agreement; financing etc.)
- Participating in SCPI distribution process. Preparation of the records of capital increase documentation and distribution agreements
- Redaction and tracking of intra-group agreements between corporate companies
- Legal and regulatory monitoring (AMF; AIFM etc.) and updating fund records
- Managing relationships with the regulatory authorities (AMF) and professional organisations (AFG; ASPIM)

In addition to the main responsibilities above, the individual will also be required to offer business support in the following areas:

- Participating in cross-functional projects
- Informing the operational teams of rules and regulations regarding compliance
- Organising legal training for the operational teams

Key interactions

- Hierarchical report: Corporate Regulation Manager (France)
- Functional report: Corporate Regulation Manager (France)

Competencies required

Technical

- Knowledge of corporate law/French financial proceeds law
- Ensuring the compliance of legal operations and identifying any risk
- Good written skills

- Proactive follow-up of cases

Behavioural

- Reliable, dynamic, autonomous and motivated, able to work as a team member, with strong problem-solving skills

Others

- Interest in collective vehicles / real estate / financial markets

Other skills (IT, languages and other skills)

- Fluent in English (written and oral)
- Advanced Microsoft Word and Outlook

Profile

- Education: Background in law (Business Law degree or CAPA)
- Work experience: at least 3 to 5 years work experience in a similar role (SPG, company or law firm)

To apply for this position please click [here](#)

AEW is an equal opportunity employer

AEW

Juriste Corporate

Description de Fonction

Localisation : Paris

AEW est l'un des leaders mondiaux du conseil en investissement et de la gestion d'actifs immobiliers avec 62,1 Mds€ d'actifs sous gestion au 30 Juin 2018. AEW compte plus de 680 collaborateurs avec des bureaux principaux à Boston, Londres, Paris et Hong Kong. AEW représente la plateforme d'asset management immobiliers de Natixis Investment Managers, l'un des leaders de la gestion d'actifs dans le monde.

Avec plus de € 29 MDS en immobilier AUM en Europe, AEW est l'une des plus grandes plateformes de la région. AEW a plus de 300 employés en Europe, avec une plate-forme établie de professionnels de l'investissement et des gestionnaires d'actifs basés dans 11 emplacements à travers l'Europe, fournissant des informations locales vitales dans la façon dont les investissements sont évalués.

Rattaché(e) au responsable corporate France Régulé et travaillant en étroite collaboration avec lui, l'équipe juridique et les opérationnels (les équipes de fund management/ fund controllers ainsi que les équipes des sociétés de gestion), le titulaire du poste interviendra en tant que juriste Corporate Régulé sur un périmètre principalement français (et accessoirement européen).

Activités Principales

Dédié(e) corporate sur un périmètre français (et accessoirement européen), le titulaire du poste organisera son action autour des missions « corporate » suivantes :

- Prise en charge de la vie juridique d'un portefeuille de fonds régulés (OPCI ; SCPI et FIA par objet le cas échéant) : constitution (agrément AMF) / suivi de la vie sociale (Conseils et AG ; refinancement ; transferts d'actions ; conventions de compte courant ; relecture des reportings...) / liquidation
- Assistance dans le cadre de la structuration de nouveaux fonds régulés en relation avec les conseils (apports ; pactes d'actionnaires ; financement ...)
- Participation à la distribution des SCPI : préparation de la documentation d'augmentation de capital + prise en charge des conventions de distribution
- Rédaction et suivi des conventions intragroupe entre les sociétés de gestion
- Veille juridique et réglementaire (doctrine AMF ; AIFM ...) et mise à jour de la documentation des fonds dans ce cadre
- Relations avec les autorités de place (AMF) et les organisations professionnelles (AFG ; ASPIM)

A titre accessoire, il/elle pourra être amené(e) à effectuer des missions « business support » et à ce titre :

- Participer à des dossiers transversaux ;
- Sensibiliser les opérationnels aux contraintes de la réglementation en lien avec la compliance ;
- Organiser des formations juridiques à destination des opérationnels

Intéactions-clés

Responsable hiérarchique : Responsable corporate France Régulé
Hierarchical report

Responsable fonctionnel : Responsable corporate France Régulé
Functional report

Compétences

Techniques / Technical :

- Très bonne connaissance en droit des sociétés / droit des produits financiers (OPCI/SCPI) français
- Capacité à sécuriser les opérations et à identifier les éventuels risques juridiques
- Bonnes capacités rédactionnelles

- Suivi proactif des dossiers

Relationnelles, comportementale/behavioral :

- Fiable, dynamique, autonome et motivé, capacité à travailler en équipe, tourné vers la recherche de solutions

Autres/others

- Intérêt pour la gestion collective / l'immobilier / les marchés financiers

Connaissances Spécifiques (informatique, langues, autres)

- Anglais professionnel écrit et oral courant
- Maîtrise de Word, Outlook

Profil

- Formation initiale : De formation juridique (troisième cycle en droit des affaires ou CAPA)
- Expérience requise (jeune diplômé, 1ère expérience, confirmé) : 3 ans à 5 ans d'expérience minimum dans un poste équivalent (SPG, entreprise ou cabinet d'avocats)

Pour postuler à ce poste, veuillez cliquer [ici](#)

AEW est un employeur d'égalité des chances